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Nr 9.

Ankom till riksdagens kansli den 13 februari 1917 kl. 1 e. m.

Utlåtande, i anledning av väckt förslag rörande förändrade 
anordningar inom riksbankens fastighet i Uppsala.

I en till bankoutskottet avlåten, den 28 december nästlidet år dag- 
tecknad skrivelse hava fullmäktige i riksbanken hemställt, att utskottet 
ville hos riksdagen göra framställning, att de lokaler i riksbankens fastig
het i Uppsala, som för närvarande disponeras av riksbanken, post- och 
telegrafverken, finge, efter det telegrafverkets lokaler blivit lediga, anordnas 
i huvudsaklig överensstämmelse med av professorn E. Lallerstedt uppgjorda 
ritningar för en kostnad av kronor 54,800.

Till stöd härför hava fullmäktige anfört följande:

»Inom riksbankens byggnad i Uppsala finnas för närvarande lokaler å nedre 
botten dels för riksbankens avdelningskontor, dels för postkontor samt en trappa 
upp dels för postkontoret, dels för telegrafstation.

Med hänsyn till nödvändigheten för telegrafstationen att i anledning av 
stegrad trafik erhålla ökade utrymmen, som icke utan mycket dyrbara anord
ningar ansetts kunna beredas inom riksbanksbyggnaden, medgav 1915 års riks
dag, att för telegrafverkets räkning finge uppföras särskild byggnad i Uppsala; 
och då arbetet å denna byggnad nu fortskridit så långt, att byggnaden antages 
bliva färdig i början av år 1918, bli därefter telegrafverkets lokaler en trappa 
upp i riksbankens fastighet till uthyrning lediga.

Enligt vad fullmäktige inhämtat från postverket står jämväl detta inför 
nödvändigheten att för tillgodoseende av den växande trafikens krav inom en 
nära framtid bereda väsentligt ökade lokaler för postkontoret i Uppsala. Vid 
sådant förhållande hava fullmäktige funnit vara av stor vikt att, innan åtgärder 
vidtagas för att få användning för den efter telegrafstationens flyttning lediga 
våningen åstadkomma utredning, huru postkontorets behov av ökat utrymme 
skulle kunna fyllas inom riksbanksbyggnaden, och hava därför uppdragit åt pro
fessor E. Lallerstedt att härom verkställa undersökning.

Till fullgörande av detta uppdrag har professor Lallerstedt uppgjort två 
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ritningar, av vilka den ena avser utvidgning av postlokalerna på nedra botten 
genom att tillägga och med dem sammanbinda riksbankskontorets lägenhet och 
den andra de ändringar, som skulle erfordras för att inrymma riksbankskontoret 
i våningen en trappa upp.

Som av ritningarna framgår bliva ändringarna för att postkontorets lokaler 
för en lång framtid skola bliva tillräckliga mindre väsentliga, men däremot för 
riksbankskontorets förflyttning till nuvarande telegraf lokalen av större omfattning, 
enär väggar måste nedrivas och ersättas dels med nya dels med pelare och järn
balkar, samt kassavalv uppföras och kompletteringsanordningar vidtagas beträf
fande belysnings-, värme-, vatten- och avloppsledningar m. m.

Enligt av ingenjören K. Bildmark utförda beräkningar skulle kostnaden för
anordningarna på nedra botten uppgå till .......................................  kr. 12,800: —
samt för inrymmande av riksbankskontoret i telegrafverkets nuva
rande lägenhet till ................................................................................ » 42,000: —

eller sammanlagt kr. 54,800: —

Till de höga kostnaderna bidraga högst väsentligt de för närvarande höga 
priserna på byggnadsmaterial och arbetskraft.

Rörande professor Lallerstedts förslag hava såväl kungl. generalpoststyrel
sen som styrelsen för riksbankskontoret blivit hörda. Kungl. generalpoststyrelsen 
har i skrivelse av den 14 oktober 1916 tillkännagivit, att den i huvudsak god
känt förslaget i vad detsamma avser postlokalernas utvidgning, varjämte kontors- 
styrelsen meddelat, i skrivelse den 4 december 1916, att den lokal, till vilken 
kontorets förflyttning ifrågasattes, möjliggör lika goda anordningar för kontorets 
verksamhet som den nuvarande expeditionslokalen, samt att den så tillvida vore 
att föredraga framför denna, som den komme att bliva väsentligt ljusare.

Mot vad kontorsstyrelsen sålunda anfört hava fullmäktige ej något att 
erinra, men anse sig dock böra framhålla, att den kostnad, som förslagets an
tagande komme att medföra, ej skulle tillföra riksbanken någon ökad hyres- 
avkastning utöver den, som för närvarande utgår av fastigheten, utan snarare 
något mindre, beroende därpå, att postverket sannolikt kommer att fordra, att 
riksbanken skall övertaga några av postverket nu disponerade, en trappa upp 
belägna rum.

Enligt det mellan riksbanken, post- och telegrafverken gällande generella 
hyresavtalet utgår för närvarande hyresbeloppet för postverket med kr. 12,700: — 
och för telegrafverket med ................................. ............................... » 4,300: —

eller tillsammans kr. 17,000: —

Efter det förslaget blivit genomfört, skulle postverket ensamt hava att i 
årlig hyra erlägga ungefär motsvarande belopp.

Även om hyresavkastningen bleve något mindre, synes det fullmäktige, att 
omförmälda stora kostnader icke borde få utgöra hinder för genomförande av 
ett förslag, varigenom postverket bundes som hyresgäst för en lång framtid. 
Skulle postkontoret på grund av bristande utrymme flyttas, komma säkerligen 
utgifterna för lokalernas omändring att ställa sig vida högre än vad som nu 
ifrågasättes och hyresinkomsterna bliva avsevärt reducerade.»
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Vid främställningen finnas fogade däri åberopade ritningar.
På de av fullmäktige anförda skäl finner sig utskottet böra tillstyrka 

bifall till fullmäktiges ifrågavarande förslag och hemställer alltså,

stt riksdagen må medgiva, att de lokaler i riks
bankens fastighet i Uppsala, som för närvarande dispo
neras av riksbanken samt post- och telegrafverken, må, 
efter det telegrafverkets lokaler blivit lediga, för en 
kostnad av 54,800 kronor anordnas i huvudsaklig 
överensstämmelse med av professorn E. Lallerstedt upp
gjorda ritningar.

Stockholm den 13 februari 1917.

På bankoutskottets vägnar:

ERNST HEDENSTIERNA.

Vid detta ärendes slutbehandling hava närvarit:
av första kammaren: herrar Hedenstierna, Hallin, Gustafsson, Wickman, Boberg, Jonsson,

Sandler och Holm samt , „ . , Tr ,, . , „ . , ,av andra kammaren: herrar friherre Adelswärd, Knstensson, Vahlquist, Berg i Munkfors, 
Söderberg i Hobborn, Lindvall, Jonsson i Gumboda och Borggren.


